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MARIA ANTONIA 
IBANEZ
(Presidenta de Joventuts Musicals de Sabadell)

Ara s’escau el 25è aniversari 
d’aquesta prestigiosa entitat i hem es
timât oportù de mantenir una entre
vista amb la persona que la presideix 
des de l’any 1978. Abans darem una 
suscinta presentació d’ella:

Maria Antonia Ibáñez nasqué a 
Barcelona l’any 1942. Des de 1949 re- 
sideix a Sabadell. En el mateix any 
comença els estudis de solfeig i piano 
amb la professora Teresa Segarra. El 
1956 assisteix corn alumna oficial al 
Conservatori Superior Municipal de 
Música de Barcelona, on cursa estu
dis de piano amb Sofia Puche, Histo
ria de la Música i Estètica amb Lluís 
M.® Millet, Harmonía amb Josep 
Poch, formes Musicals amb Joaquim 
Zamacois i Música de Cambra amb 
Joan Maciá. Acaba els estudis de pia
no amb les máximes qualificacions 
del Conservatori i emprén la tasca pe
dagógica en la qual es mou des de fa 
més de vint anys.

Ha estât professora de piano a 
l’Escola de Música de Sabadell, pro
fessora auxiliar de l’Orfeó de Saba
dell i recentment fundá a la nostra 
ciutat una Escola dedicada a l’ensen- 
yament de la música on dóna classes 
a l’ensems que en porta la direcció. 
(És casada i mare de dos filis).

-¿Qui fou el qui inspiró aquesta 
idea de crear JJ.MM. a la nostra ciu
tat?

-La idea partí del músic sabade- 
llenc Josep M “. Llorenç, qui creò una 
comissió organitzadora formada per: 
Jaume Massagué (Academia de Be
lles Arts). Manuel Costa i Domenec 
(Associado de Cultura Musical), 
Adolf Cabane (Escola de Música), 
Jacint Barcetó (Orfeó de Sabadell) i

Jaume Calvó (Secretar!), i endegaren 
la formació de ia Delegació de Saba
dell.

-Quants associats la integren?
-Actualment hem assolit la xifra de 

400 associats.
-Quines activitats promou i desen- 

volupa JJ.MM.?
-Com activitat principal promou 

l ’ajut a musics joves locals, audicions 
musicals per a escolars organitza 
concerts amb periodicitat i col. labo
ra amb les entitats culturáis ciutada- 
nes en tot allò que pot i és requerida.

-Durant la seva vigència ¿quines fî
tes més destacables ha assolit?

-La primera tasca important que 
féu la Delegació de JJ.MM., quasi 
acabada de fundar, va ser la creació 
de la Coral Sant Lluc. Coral que va 
adquirir un nivell i una perfecció no
tables. Després, al llarg dels anys han 
estât al tres conj  un ts musicals que, 
nodrits per la Delegació, han donai 
una empenta a l ’afició dels joves, i 
ara, en el sí de l ’en tí tat s ’hi mouen 
dues corals d ’adults i una orquestra 
de cambra. Això pel que fa  referencia 
a realitats permanents d ’activitat pe
dagògica i musical. Quant a persona- 
litats, quasi bé historiques, que han 
actual per a la Delegació de Sabadell, 
la dista seria inacabable; citem, però, 
noms com els de Jean Pierre Ranpal, 
Alain Milhaud, els Petits Cantors de 
Viena, etc... En el capítol dels con- 
ciutadans diem que la nostra sopra
no, reconeguda internacionalment. 
Mima Lacambra, va ser en els seus 
inicis un “plat fo r t” en concerts de la 
nostra Delegació.

Un acte del quai guardarem també 
un emocionant record va ser l ’audi-

ció a Sabadell de doratori de Pau Ca
sais “El Pessebre”, l ’any 1974. 
A quest concert, que va emplenar de 
gom a gom el Teatre Municipal, fou  
una afirmació artística I, per qué no 
dir-ho, patriótica.

-Mirant enrera i a manera de 
balanç: ¿estás satisfeta del que s’ha 
fet?

-No estic satisfeta del que s ’ha fet. 
Tiñe un altre mails. Estic satisfeta del 
que s ’hauria volgut fer. Una entitat 
cultural, al nostre país, sempre ha es
tât el “si en queda” i la Iluita de cada 
dia perqué la música tingui, definiti- 
vament, carta de naturalesa a casa 
nostra és massa dura perqué tinguem 
temps per a la satisfacció.

-Actualment i al teu criteri: ¿com 
veus la quantificació i qualificació 
musical a l’ámbit local?

-Sabadell és una ciutat amb grans 
talents en tots els camps. Individual
ment som una comunitat brillant, pe
rò, jo  pregunto ¿quí canalitza tots 
aquests cervells?... ¿Qui acuii les se- 
ve5 iniciatives?... En el camp musi
cal, per no tenir, no tenim llocs on 
portar la música ais barris, per exem
ple; locals dignes perqué les forma- 
cions musicals de la ciutat puguin as- 
sajar amb una mica de confort, etc.
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-¿Creus que pot sorgir alguna figu
ra notable en un termini més o menys 
curt?

-Crée que en podrien sortir, si en 
realitat es fés fácil als estudiants de 
música el poder ensenyar al public el 
que saben.

-Sabadell, avui, a quin nivell està, 
musicalment parlant?

-Cree que, atenent-nos a les cir- 
cumstàncies, Sabadell té un nivell 
ben ait, musicalment parlant.

-Si poguessis tenir el poder miracu- 
1ÓS d’una fada, ¿qué transforma
ries?

-L’escala de valors entre diners, 
poder i cultura. Ara ens regim per 
a quest ordre. Per mi és fonamental 
que els païssos siguin primer cultes, 
després no em preocupa massa el que 
passi, però és ben segur que no passa- 
ria res desagradable.

-Des del teu càrrec a JJ.MM. ¿de 
quin color veus el futur?

-Ens passem la vida espérant coses 
millors. El color de l ’esperança diuen 
que és el verd, oi? dones, bé, el veig 
verd.

-Què li manca a Sabadell?... 1 qué 
li sobra?...

-Aqüestes són les preguntes més di- 
ficils de contestar que mai no m ’han 
fet. Em sembla que cada sabadellenc 
tindria una resposta diferent i totes 
aprofitables. No vull que sembli, pe
rò, que refujo el contestar-les. Penso 
que a Sabadell no li manca res més 
diferent que a totes les comunitats 
humanes: amor al treball ben fe t i 
amor a tots aquells que viuen prop 
nostre; fer tes coses bé, perqué no hi 
ha cap més manera de fer-les. Quant 
a qué li sobra a Sabadell, no sé de qué 
realment se’n té massa; potser torna
rla al que he anomenat abans: Indivi
dualität, però ha estât una actitud fo 
mentada al llarg deis anys i que, de 
moment, no tenim els mitjans per a 
canviar-la. Si la dita de “a Sabadell 
cadascú va per eli” es canviés, amb 
rao, per “Sabadell, tots al servei de 
tots”, seriem la millor ciutat del 
món.

Amb aqüestes últimes paraules 
cloem l’entrevista i elles ens fan pen
sar que deu èsser molt difícil de can- 
viar, no ja una dita, més encara tot 
un tarannà... ■

En escaienca de l’aniversari de la mort del 
malaguanyat actor Miquel Viadé, transcribim 
uns versos que el seu fill de 15 anys va escriure 
en ocasió del seu traspás.

SOLEDAT
Soledat.
Camino sol,
pels inacabables passadissos d ’una eterni tal propera. 
Miro

Escolto
Observo

però... sois arriba a mi 
un vent d ’amargor,

de mort,
de... SO LEE A T .

Arribo ja  a la porta.
Entro

i de cop caie 
en un huit
en un pou de desesperació.

L ’aigua ja  em besa els peus, 
però serenament m ’hi suhmergeixo 
i... em sento transportât 
a l ’en tene brat mar d ’indecisió de la vida.
Miro

Escolto
Observo

però... sois hi ha... SOLEDAT.
Passo pels entortolligats carrers 
de pois,

brut ida, i...
comprenc, per fi, que...
la vida és constant Iluda
per arribar al domini total del JO
i superar les fro n t eres del NO
que, per sobre de l ’inaccessible anhel de companyia

R E G N A N T
Si, tot és... SO LED AT

Joan Miquel Viadé Freixes
1er. BUP “ D”
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